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Das „Umbrella*-Syndrom”, ein Beitrag zum Pseudoretinoblastom

Umbrella Syndrome: A Form of PseudoretinoblastomaP. K. Lommatzsch

	Augenklinik (Direktor: MR Prof. Dr. sc. med. P. K. Lommatzsch) des Bereiches Medizin der Karl-Marx-Universität Leipzig



* umbrella = a screen or shade, usually of cloth over a folding radial frame, carried for protection against the rain or sun. (Webster's New World Dictionary).
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Zusammenfassung

        
Am Fundus von zwei Kindern, die zunächst wegen Retinoblastom-Verdacht in die Klinik überwiesen wurden, fanden sich einseitige pathologische Veränderungen im Gebiet von Papille und Makula. Das ophthalmoskopische Bild zusammen mit der Fluoreszenzangiographie entsprach der dorsalen Form eines PHPV. Das morphologische Erscheinungsbild veranlaßte zur Bezeichnung „Umbrella-Syndrom”. Therapeutische Konzequenzen ergaben sich keine.


      
        
Summary

        
In two children referred to the autor's clinic because of suspected retinoblastoma, pathologic fibroglial tissue was observed unilaterally in front of the macula and optic disk. Fluorescein angiography and ultrasonography indicated a posterior PHPV. In view of the morphological appearance the condition was termed “umbrella syndrome”. There were no therapeutic consequences.
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